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یک سهم جدید برای سهام عدالتی ها
به نظر می رس�د ش�مارش معکوس برای جمع بندی ۱۳ شرکت غیربورسی که در 
پرتفوی س�هام عدالت قرار دارند، آغاز شده اس�ت و به زودی سهام داران عدالت، 
سهام دار شرکت سرمایه گذاری امید ایرانیان که از ۱۳ شرکت مذکور تشکیل شده 

است، خواهند شد.
پرتفوی سهام عدالت شامل ۴۹ شرکت است که از میان این شرکت ها، ۳۶ شرکت بورسی و 
۱۳ شرکت غیربورسی هستند. در این راستا از زمانی که فرایند آزادسازی سهام عدالت صورت 
گرفت زمزمه های ایجاد یک هلدینگ برای ۱۳ شرکت غیربورسی نیز به گوش رسید و قرار 
بود که س��هام داران عدالت، س��هام دار هلدینگ مذکور شوند. بر این اساس حسین فهیمی، 
مدیرعامل ش��رکت سپرده گذاری مرکزی از تشکیل "ش��رکت سرمایه گذاری امید ایرانیان" 
خبر داده اس��ت که درواقع این شرکت ش��امل همان ۱۳ شرکت غیربورسی و غیر فرابورسی 
می شود. بنابراین همه مشمولان سهام عدالت، چه افرادی که روش مستقیم را برای مدیریت 
سهام خود انتخاب کرده بودند و چه افرادی که روش غیرمستقیم را انتخاب کرده بودند، سهام 
دار این شرکت خواهند ش��د. شرکت سرمایه گذاری امید ایرانیان یک شرکت سرمایه گذار از 
ترکیب س��هام چند شرکت است و هر دارنده سهام عدالت بر اساس ارزش اسمی سهامی که 
دارد )برگه های یک میلیون تومانی و ۵۰۰ هزار تومانی( از این ش��رکت س��هم خواهد داشت. 
۶ شرکت پتروشیمی شامل پتروشیمی ارومیه، پتروشیمی بندر امام )ره(، پتروشیمی بوعلی 
سینا، پتروشیمی بیس��تون، پتروشیمی تبریز، پتروشیمی خوزستان، سه شهر صنعتی البرز، 
رشت و کاوه و چهار شرکت مشانیز، مگاموترو، ساختمان سد و تاسیسات آبیاری و دخانیات 

ایران، ۱۳ شرکتی هستند که در شرکت امید ایرانیان قرار دارند.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

اتمام پروژه های مسکن مهر قبل از پایان دولت
مع�اون وزیر راه و شهرس�ازی گفت: بنا اس�ت که پروژه های مس�کن مهر قبل از 
پای�ان دولت به پایان برس�ند و برای تامین منابع مالی این پروژه ها هیچ مش�کلی 

وجود ندارد.
احمد اصغری مهرآبادی در پایان جلسه شورای مسکن خوزستان که روز ) ۱۵ اردیبهشت ماه( 
در استانداری خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: بنا به دعوت استاندار خوزستان، امروز از پروژه های 
مسکن مهر و اقدام ملی بازدید کردیم و در ادامه از پروژه های آبادان نیز بازدید خواهیم کرد. وی 
افزود: در پی تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه خوزستان به صورت ویژه دیده شود، با همه 
نیازهای اعلامی مسئولان استان خوزستان موافق کردیم و اعتبار را تامین خواهیم کرد تا اجرای 
پروژه ها با سرعت انجام شود. مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن گفت: بنا است که پروژه های 
مسکن مهر قبل از پایان دولت به پایان برسند و برای تامین منابع مالی این پروژه ها هیچ مشکلی 
وجود ندارد. اجرای پروژه های اقدام ملی نیز باید سرعت بگیرند. اصغری مهرآبادی بیان کرد: منابع 
مورد نیاز را در اختیار مسئولان استانی قرار خواهیم داد و انتظار می رود به کار سرعت داده شود. 
وی با اشاره به تشکیل قرارگاه مسکن در خوزستان، عنوان کرد: این اقدام بسیار ارزشمند و عالی 

است و در پیشبرد امور موثر خواهد بود.

واردات ۱۲۸ هزار تن شکر
در سال جاری بیش از ۱۲۸ هزار تن شکر وارد کشور شده که در مقایسه با پارسال 

بیش از ۳۰ درصد افزایش دارد ولی این محصول در بازار گران شده است. 
اخیرا اتحادیه بنکداران مواد غذایی از پنج نرخی ش��دن شکر در بازار و گرانفروشی در این 
محصول تا بیش از ۹۰ درصد، انتقاد کرده بود. البته دلیل این گرانی را کمبود شکر ندانسته و 
نحوه توزیع را در ایجاد وضعیت موجود مورد تاکید قرار داده بود.  به این بهانه جریان واردات 

و قیمت شکر بر اساس آمارهای رسمی گمرک ایران و مرکز آمار مورد بررسی قرار گرفت. 
افزایش واردات شکر 

ای��ن در حالی اس��ت که مجموع واردات ۲۵ قلم کالای اساس��ی در فروردین امس��ال ۱.۳ 
میلیون تن به ارزش ۸۵۶.۶ میلیون دلار گزارش شده است که از این میزان ۱۲۸.۸ هزار تن 

به ارزش ۵۵.۳ میلیون دلار به واردات شکر اختصاص دارد.
 در فروردین س��ال گذشته ۹۷.۵ هزار تن ش��کر به ارزش ۳۴.۷ میلیون دلار واردات انجام 
ش��ده بود. بر این اساس واردات ش��کر از لحاظ وزنی ۳۲ درصد و ارزش ۵۹ درصد نسبت به 

پارسال افزایش دارد. 
شکر ۸۵ درصد گران شد

ام��ا م��روری بر آمار قیمتی و تورم ش��کر در فروردین امس��ال از این حکای��ت دارد که هر 
کیلوگ��رم از این محصول به طور متوس��ط ۱۳ هزار ۱۰۰ توم��ان قیمت خورده و تا ۱۶ هزار 
تومان هم فروش رفته است. حداقل قیمت این محصول در ماه ابتدایی امسال ۱۱ هزار و ۸۰۰ 
تومان گزارش شده است.  براین اساس هر کیلوگرم شکر در مقایسه با فروردین سال گذشته 

که ۷۱۰۰ تومان بوده ۸۵ درصد و در مقایسه با اسفند ماه نیز ۴.۸ درصد گران شده است.

شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران خبر داد؛

راهکارهای جدید برای کاهش مخاطرات حیات 
وحش برای پروازها در مهرآباد

کمیته مدیریت حیات وحش با موضوع بهسازی باند ۲۹ چپ و کاهش خطرات حیات 
وحش در زمان استفاده از باند ۲۹ راست فرودگاه بین المللی مهرآباد تشکیل شد.

در این جلس��ه که با هدف اقدامات انجام ش��ده در زمینه کنت��رل مخاطرات حیات وحش 
تشکیل شد، نماینده دفتر ایمنی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، نماینده پایگاه شهید 

لشگری و همچنین سازنده مترسک های الکترونیکی برای دفع پرندگان حضور داشتند.
بررسی میزان اثربخشی اقدامات و تصمیمات قبلی درباره کنترل حیات وحش به ویژه برنامه 
زنده گیری سگ های ولگرد و انتقال به کمپ شهرداری و همچنین تأثیرات سیستم مترسک 
الکترونیک در دفع پرندگان از س��طوح پروازی و کاهش برخورد پرندگان با پروازها، و تدابیر 
لازم برای اس��تفاده از باند ۲۹ راس��ت، اصلی ترین محورهای این جلسه بودند. در این نشست 
ضمن تاکید بر مصوبات کمیته حیات وحش، مقرر شد برخی از اقدامات و فعالیت های جدید 
نیز در دستور کار بخش های مختلف فرودگاه مهرآباد و همچنین شرکت ها و نهادهای مستقر 
در ای��ن فرودگاه قرار گیرد. از دیگر مصوبات این جلس��ه می توان به کنترل مبادی ورودی و 
خروجی وحوش چهارپا به س��طوح پروازی و تصمیم گیری در چینش جدید مترس��ک ها به 
منظور کاهش میزان ورود پرندگان به محدوده باند ۲۹ راس��ت اش��اره کرد. بهسازی باند ۲۹ 
چپ به عنوان بزرگترین پروژه صنعت فرودگاهی ایران در س��ال ۱۴۰۰ به زودی در فرودگاه 
بین المللی مهرآباد تهران آغاز خواهد ش��د و انتقال تمامی پروازها به باند ۲۹ راست در زمان 
بهس��ازی بان��د ۲۹ چپ، یکی از اقدام��ات مهم خواهد بود و ض��رورت دارد برنامه هایی برای 
کاه��ش می��زان خطرات حیات وحش در زمان اس��تفاده از باند ۲۹ راس��ت صورت گیرد. به 
گزارش ش��رکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، گفتنی اس��ت، خطر برخورد حیوانات و به 
ویژه پرندگان با هواپیماها، یکی از مخاطرات جدی در فرودگاه های جهان محس��وب می شود 
و تمامی کشورها سعی دارند با اتخاذ تدابیر مؤثر، ضمن حفظ حیات وحش، با انجام اقدامات 

کنترلی، میزان یا شدت این خطر را کنترل کنند.

معاون روابط کار وزارت کار مطرح کرد؛

 تدوین ۱۰ آیین نامه جدید و بازنگری ۹ آیین نامه 
در شورای عالی حفاظت فنی

مع�اون روابط کار وزارت تعاون، کار و رف�اه اجتماعی گفت: در دولت تدبیر و امید ۱۰ 
آیین نامه جدید تدوین و ۹ آیین نامه در شورای عالی حفاظت فنی بازنگری شده است.

»حاتم ش��اکرمی« در یکصد و ش��صت و هفتمین نشست شورای عالی حفاظت فنی گفت: 
از اقدامات شورای عالی حفاظت فنی به عنوان پارلمان ایمنی کشور در دولت تدبیر و امید و 
در راس��تای صیانت از سلامت نیروی کار، می توان به بازنگری ۹ آیین نامه و تدوین ۱۰ آیین 
نامه جدید اشاره کرد که ۵ آیین نامه آن در نشست های این شورا تصویب و بقیه در دستور 
کار قرار دارد.  وی گفت: این شورا توانست زمینه لازم را برای خروج ۴۶۷ بنگاه اقتصادی از 
ش��رایط س��خت و زیان آور فراهم کند.  شاکرمی افزود: از دیگر اقدامات این شورا پاسخ گویی 
به ۴۳ اس��تعلام کمیته های س��خت و زیان آور استان ها طی ۲۷ جلس��ه تخصصی، در دولت 
تدبی��ر و امید با هدف ایجاد وحدت رویه بوده اس��ت.  معاون رواب��ط کار وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی خاطر نش��ان کرد: ش��ورای عالی حفاظت فنی باید بدون توجه به نظرات غیر 
کارشناسی و با حفظ چارچوب وظایف تخصصی زمینه های لازم را برای مشارکت بخش های 
غی��ر دولت��ی در تدوین و اجرای بخش��ی از آیین نامه های که قابل واگذاری به ش��رکت ها یا 

شخصیت های حقیقی و حقوقی غیرحاکمیتی است، مهیا کند. 

در بی�ن مصوبات دولت ب�رای حمایت از بازار 
سرمایه، صفر محاسبه شدن مالیات شرکت های 
بورس�ی به منظ�ور  افزایش س�رمایه نیز دیده 
می شود، درحالیکه از زمان ورود ویروس کرونا 
به کش�ور فعالان اقتص�ادی و صن�وف تنها به 

امهال های ناکارآمد مواجه شده اند.
از زمان ورود ویروس کرونا به کش��ور تاکنون با هر 
بار ش��دت گرفتن تعداد مبتلایان و فوتی ها اصناف و 
مشاغل کش��ور با تعطیلی مواجه شده اند که در این 
بی��ن ه��م ادارات مالیاتی و هم بانک ه��ا برای نقل و 

انتقال مالی فعالیت می کردند.
این درحالی اس��ت که بس��یاری از مش��اغل بر اثر 
محدودیت ها و تعطیلات کرونایی با کاهش درآمدهای 
خود متضرر شده اند و در پرداخت هزینه های خود با 

مشکل مواجه هستند.
طبق قانون مالیاتی، پرداخت مالیات و تعیین نرخ 
آن براس��اس میزان درآمد اف��راد و به صورت پلکانی 
اس��ت؛ یعنی هر چه ب��ر میزان درآمد اف��راد افزوده 
ش��ود، مالیات بیش��تری هم باید پرداخت کند و در 
صورتی که فردی درآمدی نداش��ته باشد، آن شخص 
از پرداخت مالیات معاف می ش��ود که با این حساب، 
اف��راد و فعالان اقتصادی آس��یب دی��ده از کرونا نیز 
باید مش��مول این قانون باشند اما س��ازمان مالیاتی 
تاکن��ون در این زمینه تنها به امه��ال مالیاتی اکتفا 

کرده است.
در عوض س��ازمان امور مالیاتی باید برای صاحبان 
مشاغلی که فعالیت اقتصادی آن ها در ماه  و روزهای 
محدویت ه��ا و تعطیلات کرونایی ب��ه تعطیلی رفته 
اس��ت، مالیات آن زمان را برای این افراد محاس��به 
نکن��د و صرفا برای زمان هایی ک��ه فعالیت اقتصادی 

صورت گرفته، مالیات درنظر گرفته شود.

ع��لاوه براین، طب��ق گفته کارشناس��ان اقتصادی 
راهکار موثر دیگر برای جبران ضرر صنوف و حمایت 
از آن ه��ا در ای��ن زمان قس��ط بن��دی پرداخت های 

مالیاتی است.
امهال مالیاتی دردی از صنوف دوا نمی کند 

ای��ن موضوع بارها صدای اعتراض صنوف و فعالان 
اقتص��ادی را بلند کرد تا اینکه به تازگی نائب رئیس 
اتاق اصناف ته��ران اعلام کرده که بالغ بر ۳۵ تا ۴۰ 
درصد واحدهای صنفی اجاره ای هستند که صاحبان 
آن ه��ا برای اجاره مغازه و اجاره منزل دچار مش��کل 
هستند و خواستار درنظر گرفتن بسته حمایتی برای 

مشاغل آسیب دیده یا اعمال قرنطینه کامل شد.
وی ضم��ن بیان اینکه برگش��ت نخ��وردن چک ها 

و حمایت های مالیاتی اجرا نش��ده اس��ت، از سازمان 
امور مالیاتی خواس��ت تا در روزهای تعطیلی صنوف، 
پرونده مالیاتی را بسته حساب کند زیرا، معتقد است 
که امهال دو ماهه پرداخت مالیات ها به آن ها کمکی 

نمی کند.
ام��ا دولت در طول ش��یوع ویروس کرون��ا نه تنها 
دس��ت به اقدام حمایتی موثری از صنوف نزده است 
بلک��ه اکنون نی��ز برای حمایت از بازار س��رمایه طی 
مصوبات جدیدی ش��رکت های بورسی را با شروطی 

معاف از مالیات کرده است.
جزئی��ات مصوب��ات جدید دولت ب��رای حمایت از 
بورس بیانگر این اس��ت که مالیات آن بخش از سود 
انباش��ته شرکت های بورس��ی که به حساب افزایش 

سرمایه منظور شود، صفر محاسبه می شود.
این درحالی است که طبق آخرین آمارها در ۹ ماهه 
س��ال گذشته از ۴۱۷ شرکت بورسی که صورت های 
مالی خود را منتشر کردند معادل۴۳ شرکت زیان ده 
وجود داشته است که سود تجمیع شده شرکت های 
فع��ال در صنع��ت خودروس��ازی و س��اخت قطعات 

بدترین وضعیت را از نظر سودآوری دارند.
همچنی��ن، افزایش موج��ودی انبار ش��رکت های 
تولیدی در ماه های اخی��ر و روند با ثبات متمایل به 
کاهش در رشد تولید صنعتی می تواند نشان از ادامه 

روند نزولی رشد تولید در ماه های آتی باشد.
به جای معافیت عملکرد شرکت ها را بهبود دهید 
در ای��ن زمینه، کام��ران ندری - یک کارش��ناس 
اقتصادی - معتقد اس��ت که مصوب��ات جدید ارزش 
واقع��ی و عملک��رد ش��رکت ها بهب��ود نمی دهند و 
می گوید باید بازدهی ش��رکت های تولیدی زیاد شود 

که سودآوری و تولید آن ها افزایش یابد.
بنابراین، این س��والات در ذهن شکل می گیرد که 
چرا شرکت هایی برای مدتی از مالیات معاف خواهند 
شد که زیان ده هستند و عملکرد و بازدهی مناسبی 
ندارد اما ب��رای حمایت از فعالان اقتصادی و صنوف 

کشور تنها به امهال های ناکارآمد کفایت می شود؟
با این تفاسیر، دولت حاضر است از بخشی از درآمد 
مالیاتی ب��رای تقویت بورس بگذرد ام��ا به فکر پیدا 
کردن راهکاری برای الزام شرکت ها به منظور بهبود 
عملکرد و بازدهی ش��ان نیس��ت تا از این بس��تر، هم 
چ��رخ تولید بچرخد و هم ارزش واقعی ش��رکت های 
موج��ود در بازار س��رمایه به ص��ورت واقعی بهبود و 
افزای��ش یابد تا ب��ورس نه تنها ب��رای کوتاه مدت با 
آثار تورمی بسیار بلکه در بلند مدت تقویت شود و با 

هدایت نقدینگی به تولید آن را رونق دهد.

نایب رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
اظهار داش�ت: اگر می خواهیم در کشور مشکل 
حل ش�ود باید یک سری ضوابط بر اساس منافع 
همه از جمله مصرف کننده و تولیدکننده تعیین 
ش�ود و بر اس�اس آن پیش رفت. نباید نگاه مان 
صرفا بر اساس راضی کردن افکار عمومی باشد، 
چراکه در ای�ن صورت م�دام در باتلاق کارهای 
غیرکارشناس�ی فرومی رویم و مش�کلات هرگز 

حل نمی شود.
عل��ی جدی در گفت وگو با ایلنا در مورد انتقادها به 
تصمیم شورای رقابت مبنی بر افزایش قیمت خودرو 
اظهار کرد: ما با اس��اس و نحوه قیمت گذاری مشکل 
داریم و اگر ضابطه ها اصلاح نش��ود ش��رایط به همین 
گونه می ماند. اینکه به صورت موردی با افزایش قیمت 
موافقت یا مخالفت کنیم مشکلی از مردم حل نمی کند. 
بنابراین باید پایه قیمت گذاری را اصلاح کنیم، در این 

صورت مسائل خود به خود حل خواهد شد.
وی ادام��ه داد: به هرحال در قانون یک وظیفه برای 
ش��ورای رقابت تعیین شده اس��ت، اگر اشکال قانونی 
وجود داش��ته باش��د باید آن را حل کنیم اما اینکه با 
هر تصمیم مخالفت یا موافقت کنیم راهگش��ا نیست. 
پیگیر هستیم که اساس کار تغییر کند تا خودروساز و 

مصرف کننده ضرر نکنند.
وی افزود: در حال حاضر بر اس��اس قیمت هایی که 
در گذش��ته بوده و با احتساب تورم س��الیانه و موارد 
دیگر قیمت گذاری می شود و قیمت تمام شده تاثیری 
ندارد. قیمت گذاری خودرو باید بر اساس قیمت گذاری 

کالای تولی��د داخل و با ضوابط هیات تعیین و تثبیت 
قیمت ها انجام ش��ود، اما چون ضابطه ای وجود ندارد 
همه ناراضی هستند. فقط تعدادی که نام شان در قرعه 
کشی درمی  آید یک نفعی می برند و بقیه همه ناراضی 
هس��تند؛ بنابراین این روند آس��یب زا است. باید روند 

بگونه ای باشد که مردم و خودروسازان دیده شود.
ج��دی در ادامه تصریح کرد: ما قیمت تمام ش��ده 
را نداریم که بتوانیم قضاوت کنیم که قیمت ش��ورای 
رقابت  درس��ت اس��ت یا خیر. نظ��رات دیگر هم که 
داده می ش��ود صرفا نظرات پوپولیستی هستند، فقط 
می گویند ما مخالف هس��تیم اما مش��خص نیست با 
چ��ه چیزی مخالف هس��تند، مگر قیمت تمام ش��ده 
را دارند که مخالف هس��تند؟ ش��اید قیمت تمام شده 
بیش��تر باش��د. تنها یک نظر پوپولیس��تی می دهند و 
مش��خص نیست چه کس��ی جواب تراز منفی ۸ هزار 
میلیارد تومانی خودروس��از را می دهد. اینکه تاکنون 
مشکل خودرو حل نش��ده به خاطر همین رفتارهای 

پوپولیستی است.

معاون امور بندری و اقتصادی س�ازمان بنادر 
و دریان�وردی اع�لام کرد: در صورت برداش�ته 
شدن موانع و تحریم ها ظرفیت های بسیاری در 
بخش های مختلف بن�دری از صادرات، واردات، 
ترانزی�ت، ترانش�یپ و در حوزه لجس�تیکی و 
زیرساختی برای سرمایه گذاری بخش خصوصی 

خارجی وجود دارد.
فرهاد منتصر کوهس��اری درباره اینکه ظرفیت های 
موجود برای س��رمایه گذاری خارجی در بنادر کشور 
در صورت برداش��ته ش��ده تحریم ه��ا، اظهارکرد: اگر 
تحریم ها و موانع س��رمایه گذاری خارجی در کش��ور 
برداشته شود، ظرفیت های بسیاری در بنادر شمالی و 
جنوبی کشور وجود دارد تا بتوان سرمایه های عظیمی 

را برای رونق و توسعه بیشتر بنادر جذب کرد.
وی اف��زود: در حوزه  ظرفیت صادرات��ی و وارداتی 
بنادر کشور می توان گفت ظرفیت های خالی بسیاری 
وجود دارد که با س��رمایه گذاری خارجی می توان آن 
را پ��ر کرد و به عنوان مثال بندر ش��هید رجایی ۵.۷ 

میلیون TEU و در بنادر ش��مالی کشور ۳۰ میلیون 
تن ظرفیت وجود دارد. در حالی که در این زمینه به 
ترتیب س��ه میلیون TEU و حدود شش میلیون تن 
از آن ها فعال است و ش��رکت های خارجی می توانند 
ب��ا اس��تفاده از جوینت با یک ش��رکت ایرانی در این 
زمینه س��رمایه گذاری کنند تا این ظرفیت های خالی 

پر شود.
کوهس��اری ادامه داد: در حوزه دیگر مانند ترانزیت 
و ب��ه خصوص ترانش��یپ کالا از بندری به بندر دیگر 
می توان س��رمایه گذاری زیادی در بن��ادر به ویژه در 
بندر ش��هید رجایی انجام داد تا ای��ن بندر تبدیل به 
مرکز ترانشیپ خلیج فارس و منطقه تبدیل شود و با 
اراده تخفیفات بن��دری می توان کالاها را برای توزیع 
و ارس��ال به س��ایر بنادر دنیا از بندر ش��هید رجایی 

تراشیپ کرد.
مع��اون امور بن��دری و اقتصادی س��ازمان بنادر و 
دریانوردی با اشاره به سایر ظرفیت های سرمایه گذاری 
در بنادر کش��ور، اعلام کرد: از نظر ارزی محدودیتی 
برای س��رمایه گذاری در بنادر وجود ندارد و می توان 
در حوزه های دیگری از جمله لجستیک، زیرساخت ها 
و رو ساخت های مختلف بندری سرمایه گذاری کرد و 
از س��وی دیگر در بندر شهید رجایی در حال توسعه 
فاز بعدی آن هستیم که زمین ۲۴۰۰ هکتار وسیعی 
برای آن اختصاص داده شده است و اگر سرمایه گذاری 
خارجی و داخلی برای آن انجام شود که البته تا کنون 
نیز اس��تقبال خوبی از آن شده  است، ظرفیت بسیار 

مناسبی به نظر می رسد.

نایب رییس کمیسیون صنایع مجلس:

اظهارنظرها در مورد قیمت گذاری خودرو پوپولیستی است
معاون سازمان بنادر اعلام کرد

ظرفیت های سرمایه گذاری در بنادر پس از لغو تحریم ها

س�ازمان توس�عه تجارت بار دیگر اعلام کرد 
ک�ه صادرکنندگان�ی که از ابتدای س�ال ۱۳۹۷ 
ص�ادرات داش�ته اما تعه�د ارزی خ�ود را ایفا 
نکرده اند، باید وضعیت خ�ود را تعیین تکلیف 

کنند.
به گزارش ایس��نا، از ابتدای سال۱۳۹۷ و همزمان 
با از س��رگیری تحریم های آمریکا علیه ایران، دولت 
ب��ه منظور تضمین تامی��ن ارز موردنیاز برای واردات 
کالاهای اساس��ی ب��رای صادرکنن��دگان تعهد ارزی 
را در نظ��ر گرف��ت که بر اس��اس آن، کلی��ه فعالان 
اقتصادی که کالای خود را در خارج از مرزهای ایران 
فروخته اند، باید بخشی از ارز حاصل از صادرات را به 

کشور بازگردانند.
برای تشویق صادرکنندگان در اجرای این سیاست 
اعلام شد که برخی معافیت های مالیات یا تسهیلاتی 
که در اختیار صادرکنن��گان قرار می گیرد تنها برای 
افرادی است که ارز خود را طبق زمان بندی به کشور 

بازگردانده اند و اگر افرادی به س��ودجویی و دور زدن 
قوانین متهم شوند، نام آنها از سوی بانک مرکزی به 

مراجع قضایی اعلام خواهد شد.
هرچن��د ات��اق بازرگان��ی در پاس��خ به ای��ن نگاه 
دول��ت اعلام کرد که برخ��ی صادرکنندگان به دلیل 
مش��کل تحریم و کرونا توان بازگش��ت ارز نداشته اند 
و نمی ت��وان تمام تج��ار را با گروه مح��دودی که به 
تعهدات خود عمل نکرده اند مقایس��ه کرد اما به نظر 
می رس��د سیاس��ت های دولت و در راس آنها کمیته 
اقدام ارزی برای شفاف سازی دقیق فرایند بازگشت 

این ارزها به کشور ادامه دارد.
حمی��د زادبوم – رییس س��ازمان توس��عه تجارت 
– گفته صادرکنندگانی که در س��ال ۱۳۹۷ نس��بت 
به ایف��ای تعهدات ارزی خ��ود اق��دام نکرده اند، در 
ص��ورت تایید وج��ود ارز حاصل از صادرات توس��ط 
کمیته مندرج در بند ۲ بخش الف بس��ته سیاس��تی 
می توانند نس��بت به ایفای تعهدات ارزی خود اقدام 

کنند؛ بنابراین  لازم اس��ت در خصوص آن دسته از 
صادرکنندگان س��ال ۱۳۹۷ که بر اساس اعلام خود 
ارز حاص��ل از صادرات را در اختی��ار ندارند یا وجود 
ارز حاصل از صادرات ایشان احراز نشده است، اقدام 

مقتضی صورت گیرد. 
او ادامه داد: صادرکنندگان معرفی ش��ده توس��ط 
بان��ک مرکزی به مراج��ع قضایی نیز که بر اس��اس 

تعلیق تعقیب انجام شده توسط بانک مرکزی فرصت 
تعیین تکلی��ف ایفای تعهدات ارزی خ��ود را دارند، 
موظفند نسبت به ایفای تعهدات ارزی خود بر اساس 

بند ۲ ماده الف بسته سیاستی اقدام کنند.
معاون وزیر و رئیس کل س��ازمان توس��عه تجارت 
ایران، بررس��ی وضعیت معافیت مالیاتی و اس��ترداد 
مالیات بر ارزش افزوده  صادرکنندگان س��ال ۱۳۹۷ 
که بعد از تاریخ ۳۰ دی  ۱۳۹۸ نسبت به رفع تعهدات 
ارزی خود اقدام کرده اند را از دیگر موارد مهم دانست 
و گفت: با نظرات کارشناس��ی سازمان امور مالیاتی و 
س��ایر اعضای کمیته اقدام ارزی در این خصوص نیز 
تصمیم گیری و اعلام نظر خواهد شد. در حال حاضر 
دستگاه های مختلف درصدهای ایفای تعهدات ارزی 
متفاوتی را ب��ه عنوان حداقل لازم جهت عدم اعمال 
محدودیت ها در نظر می گیرند که این مس��اله سبب 
سردرگمی صادرکنندگان می شود، لذا لازم است در 

این خصوص معیار واحدی تعریف شود.

رییس سازمان توسعه تجارت :
اتمام حجت با صادرکنندگانی که ارز نیاوردند

یک مقام مس��ئول کارگری با اش��اره به تاکید مق��ام معظم رهبری بر 
لزوم ارتقای سطح مهارتی نیروهای کار گفت: متاسفانه برخی نگاه ها در 
یکسری از سازمانها و نهادها نسبت به رشته های فنی و حرفه ای وجود 
دارد ک��ه اف��راد با مدرک مهارتی را به کار نم��ی گیرند در حالی که این 

دوگانگی باید تغییر کند تا انگیزه افراد از بین نرود.
هادی ابوی در گفت وگو با ایس��نا، ضمن تقدیر از فرمایشات مقام معظم 
رهبری در بیان دغدغه های جامعه کارگری اظهار کرد: ایش��ان در دس��ته 
بندی فرمایش��ات خ��ود بحث کارگر را با اولویت تم��ام مطرح می کنند تا 
مس��ولان توجه کنند و فعالیت های بهتری در این زمینه داش��ته باش��ند و 
کارگران نیز از حسن توجه و فرمایشات ایشان به مسائل و موضوعات مهم 
جامعه کارگری دلگرم می شوند و توصیه های حکیمانه ایشان را به گوش 
جان می سپارند. وی افزود: نامگذاری شعار امسال هم نشأت گرفته از موضوع 
حمایت از تولید و کارگر ایرانی است و ایشان به صراحت در خصوص حکم 
قانونی و شرعی کسانی که در واحدهای تولیدی و مجموعه های کارگری به 
انواع مختلف اتفاقاتی را رقم بزنند اعلام فرمودند که خلاف قانونی و شرعی 

می کند، لذا کارگران با این توصیه ها امیدوارتر شدند.
فرمایشات رهبری ارسال کد به دولت آینده بود

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران معتقد اس��ت، مواضع 
رهبر معظم انقلاب و فرمایشات ایشان ارسال کدهایی برای دولت آینده 
بوده اس��ت و اگر دولت آینده این کدها را بگیرد و با این رویکرد همراه 
باش��د امید در کشور و جامعه کارگری که تعدادشان کم نیست افزایش 
می یابد، لذا از مس��ئولان و تصمیم گیران کشور چه در دولت فعلی چه 

دولت آینده انتظار می رود فرمایشات ایشان را مدنظر قرار بدهند.
اب��وی ادامه داد: کارگ��ران در بحث بیمه و امنیت ش��غلی و حقوق و 
دس��تمزد مطالباتی دارند و از مس��ئولان می خواهند تا به این مطالبات 
رس��یدگی شود. امروز بخش��ی از فش��ار و فاصله ای که بین دستمزد و 
هزینه کارگران ایجاد شده مربوط به بخش مسکن است و دو سوم حقوق 
کارگران صرف هزینه های مسکن و اجاره بها می شود. این مقام مسئول 
کارگری تصری��ح کرد: در بحث افزایش دس��تمزدهای موقت و مقطعی 
که س��الی یکبار انجام می ش��ود مقام معظم رهبری به درستی فرمایش 
فرمودند که پاسخگوی درد کارگر نمی شود چون هرقدر به حقوق کارگر 

اضافه می کنیم باز هم قدرت معیشت او را تقویت نمی کند.
ابوی ادامه داد: بحث مسکن برای کارگر بسیار مهم است و خوشبختانه 
طرح مسکن ملی باعث شد تا مسکن کارگری در قالب تفاهم نامه با اتاق 

تعاون به جریان بیفتد و کارگران به خانه دار شدن امیدوار شوند.
لزوم آموزش مهارتی و ارتقای سطح تخصص کارگران

دبی��رکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران همچنین با اش��اره 
به فرمایش��ات رهبر معظ��م انقلاب در خصوص اهمی��ت مهارت آموزی 
کارگران گفت: ایش��ان بر لزوم ارتقای سطح مهارت و تخصص کارگران 
در بخش های کشاورزی، صنعتی و تولیدی تاکید فرمودند.در حال حاضر 
موضوع افزایش سطح مهارت کارگران در قانون کار دیده شده و سازمانی 
به نام آموزش فنی و حرفه ای نیز وجود دارد ولی باید فرمایش ایشان را 
به دقت مورد توجه قرار بدهیم و کارگری که نیاز اس��ت در زمینه کاری 
خود دان��ش و مهارت بیاموزد آموزش دهیم. وی گف��ت: نباید کارگر را 
الزام کنیم که حتما یک مقطعی در نظام آموزش و پرورش تحصیل کند 
بلکه باید دان��ش فنی وحرفه ای بیاموزد. جوانی که پدرش تولیدکننده، 
کشاورز یا کارگر بوده بخواهیم کار او را ادامه بدهد سخت می پذیرد، چون 
بعد از آنکه دیپلم گرفت وسوس��ه می ش��ود که به دانش��گاه برود و درآنجا 
چندین س��ال زحمت می کشد ولی بیکار بیرون می آید چون تحصیلکرده 
لیس��انس یا فوق لیسانس ش��ده ولی مهارت لازم برای ورود به بازار را پیدا 

نکرده و حاضر نیست کار تولید را انجام بدهد یا کشاورزی کند.

فرمایشات رهبری ارسال کد به دولت آینده بود

مالیات صفر برای شرکت های زیان ده و امهال ناکارآمد برای صنوف !


